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Nr. 35 BRIEF VAN DE STAATSSECRETARIS VAN ECONOMISCHE
ZAKEN

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

's-Gravenhage, 12 december 1991

Naar aanleiding van de vragen met betrekking tot Taiwan, die de heer
Rosenmöller (Groen Links) tijdens de vergadering van de Tweede Kamer
op 5 december jl. heeft gesteld (zie bijlage), wil ik gaarne als volgt
reageren:

1. Het onlangs in de Nederlandse pers verschenen bericht met
betrekking tot een mogelijk privé-bezoek aan de Staatssecretaris van
Economische Zaken aan Taiwan is in zoverre juist, dat ik inderdaad het
voornemen heb om in het late voorjaar van 1992 een particulier bezoek
aan Taiwan te brengen. Dit om mij met het oog op de Nederlandse
civiele commerciële mogelijkheden persoonlijk in Taiwan op de hoogte te
stellen van de situatie daar.

Aangezien ons land geen formele betrekkingen met Taiwan onder–
houdt, doch er uitsluitend commerciële relaties bestaan, zal het voorge–
nomen bezoek plaatsvinden op privé-basis. De basis zal dan ook dezelfde
basis zijn als waarop vakministers uit andere EG-lidstaten, met het oog
op de behartiging van hun economische belangen, Taiwan bezoeken.

2. De onderzeebootkwestie, waarmee door de heer Rosenmöller
impliciet een verband wordt gelegd en waaraan met name de media
onlangs zoveel aandacht hebben besteed, vergt een nauwgezette bestu–
dering door de betrokken bewindslieden. Dit proces is op dit moment
nog niet geheel afgerond.

De notitie over dit onderwerp, die ik de Kamer heb toegezegd, zal
echter binnenkort gereedkomen en zodra deze gereed is aan u worden
toegezonden.

De Staatssecretaris van Economische Zaken,
Y. C. M. T. van Rooy
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Bijlage Aan de Staatssecretaris van Economische Zaken

's-Gravenhage, 5 december 1991

Hierbij zend ik u het stenografisch verslag van het ordedebat van
heden toe. Met deze brief breng ik het verzoek van de heer Rosenmöller
over en vraag u mij te willen berichten of u aan dit verlangen kunt
voldoen.

W. J. Deetman
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De voorzitter: Ik geef het woord aan de heer Rosenmöller.

De heer Rosenmöller (Groen Links): Voorzitter! Gisteren werden wij
via de kranten op de hoogte gesteld van een mogelijk privébezoek van
staatssecretaris van Economische Zaken aan Taiwan. Als de staatssecre–
taris een groot liefhebster is van de Taiwanese cultuur of de daar
aanwezige flora en fauna, zal ik de laatste zijn die daar iets van zal
zeggen. Het bezoek wordt echter in verbinding gebracht met de
mogelijke levering van strategische goederen vanuit Nederland aan
Taiwan. Ik heb daar op 29 juli jl. vragen over gesteld, die een ondubbel–
zinnig antwoord kregen van de regering. Bij de regeling van werkzaam–
heden op 29 oktober jl. heb ik naar aanleiding van een - ook privé -
bezoek van de directeur-generaal Buitenlandse Economische Betrek–
kingen van het ministerie een aanta! vragen gesteld, die ik nu niet zal
herhalen, maar die leidden tot de vraag aan de staatssecretaris of zij de
Kamer een notitie zou kunnen doen toekomen om opheldering over deze
taak te verschaffen. Het is nu een week of zes later. Ik merk dat de
ontwikkelingen in de Kamer stilstaan, terwijl de daarbuiten volop gaande
zijn. Voorzitter, via u verzoek ik de staatssecretaris dringend om die
notitie volgende week aan de Kamer te doen toekomen, zodat wij er
mogelijkerwijze nog voor het kerstreces over kunnen spreken. Als dat
niet kan, moeten wij een lange tijd verloren laten gaan. Ik herhaal dat de
ontwikkelingen buiten de Kamer niet stilstaan. Ik zou er graag over willen
spreken met de regering.

De voorzitter: Ik zal hierover twee opmerkingen maken. De eerste is
dat ik het stenogram van dit deel van de vergadering zal doorgeleiden
naar de staatssecretaris van Economische Zaken. De tweede opmerking
betreft de vraag of nog voor het kerstreces plenair over deze zaak
gedebatteerd kan worden. Die vraag behoeft nauwgezette bestudering,
alvorens een decisief antwoord te kunnen geven. Met andere woorden,
mocht de notitie er komen, dan is de vraag aan de orde of in eerste
instantie behandeling in de commissie niet de meer aangewezen weg is,
lettend op de vele punten die wij nog voor het kerstreces moeten behan–
delen.
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